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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Criza guvernamentala: Ministrii USR PLUS urmeaza sa isi depuna demisiile, Dan 

Barna se intalneste cu presedintele Iohannis/ A patra sedinta a Birourilor 

Permanente Reunite pe tema motiunii de cenzura 

 Sedinta la PNL, dupa anuntul demisiei ministrilor USR PLUS. Rares Bogdan: Nu 

renuntam la Florin Citu, este optiunea noastra de premier 

 Ordonanta pentru aprobarea Programului ''Anghel Saligny'', marul discordiei din 

coalitie, a fost publicata in Monitorul Oficial 

 Ordinul comun al ministrilor Educatiei si Sanatatii privind functionarea unitatilor 

de invatamant, publicat in Monitorul Oficial 

 Crestere accelerata a numarului de imbolnaviri de covid inaintea inceperii scolii. 

Miercuri se decide daca purtarea mastii va fi obligatorie in jurul scolilor 

 Sedinta extraordinara la Consiliul General; trei milioane de lei pentru ALPAB, 

conform rectificarii bugetare 

 Guvernul vrea sa-si asume raspunderea pentru legea consumatorului vulnerabil 

 Adio, birocratie! Ministrul Economiei anunta lansarea unui memorandum 

 Imprumut de 150 de milioane de euro pentru achizitia de echipamente medicale 

pentru centrele de arsi 

 Masura 1: Inscrieri 2021 la microgranturi de 2.000 Euro pentru firme. Noi 

beneficiari eligibili 

 PSD vrea cresterea salariului minim si anunta un proiect pentru compensarea 

pierderilor IMM-urilor generate de preturile la energie 

 Legea alegerii primarilor in doua tururi, respinsa de Senat. Camera Deputatilor e 

decizionala 
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 Tánczos Barna: Senatul a adoptat proiectul de lege initiat de mine pentru 

protejarea padurarilor / Agresarea padurarilor, incadrata la ultraj / Ce acuza ONG-

urile: taierile ilegale continua 

 Ordonanta care permite impuscarea ursilor a fost adoptata de Senat 

 Congresul Fermierilor 2021 va avea loc marti, la Bucuresti 

 Toamna ne aduce chirii mai mari. Leul s-a depreciat in raport cu euro 

 Ministerul Finantelor a redeschis obligatiuni scadente in 2034 si a luat 300 mil. lei 

de la banci la o dobanda de 4,34% pe an 

 Primul director general al Companiei de Investitii Rutiere, noua structura 

dedicata special doar marilor proiecte de autostrazi, numit in functie de ministrul 

Transporturilor. Cine este Marin Griguta 

 Romania descurajatilor din afara statisticilor oficiale. Numarul celor care nu au 

loc de munca si nici macar nu mai cauta s-a triplat in acest an 

 Invatatorii din Romania au cele mai numeroase clase cu elevi din Uniunea 

Europeana 

 Raport: Romania nu se deplaseaza in directia corecta in ce priveste reducerea 

emisiilor de gaze cu efect de sera si utilizarea energiei 

 Miniştrii de Externe din Republica Moldova, Grecia, Italia si India - invitati ai 

Reuniunii Anuale a Diplomatiei Romane 

 Presedintele Klaus Iohannis merge joi, in Elvetia, intr-o vizita oficiala 
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 Criza guvernamentală: Miniștrii USR PLUS urmează să își depună 

demisiile, Dan Barna se întâlnește cu președintele Iohannis/ A patra 

ședință a Birourilor Permanente Reunite pe tema moțiunii de cenzură 

Miniştrii USR PLUS ar urma să îşi depună demisiile, marţi dimineaţa, la Guvern, așa cum 

a anunțat liderul partidului, Dan Barna, luni seară. El a spus că în acest fel forțează 

guvernul Cîțu să vină în fața Parlamentului pentru un vot, dat fiind că moțiunea de 

cenzură USR PLUS – AUR a fost blocată de PNL și PSD. 

 Citește și VIDEO Dan Barna: Miniștrii USR PLUS își depun marți dimineață demisia 

din guvernul Cîțu / Echipa câștigătoare l-a transferat pe Marcel Ciolacu, e USL 

După anunțul demisiei miniștrilor USR PLUS, surse liberale au declarat pentru G4Media 

ce miniștri intermimari pregătește Florin Cîțu, care va prelua Ministerul Fondurilor 

Europene: Dan Vîlceanu – Ministerul Transporturilor (ex – Cătălin Drulă); Sorin Cîmpeanu 

– Ministerul Cercetării (ex-Ciprian Teleman); Cseke Attila – Ministerul Sănătății (ex-Ioana 

Mihăilă); Virgil Popescu – Ministerul Economiei (ex-Claudiu Năsui). 

De la ora 11.00, este programată cea de-a patra şedinţă a Birourilor Permanente 

Reunite, în încercarea de a stabili un calendar pentru dezbaterea şi votul moţiunii de 

cenzură. În primele trei şedinţe, fie nu s-a întrunit cvorumul, fie au existat discuţii legate 

de procedură şi de legalitate a moţiunii. 

Președintele PNL și al Camerei Deputaților, Ludovic Orban, a anunțat, luni seară, că dacă 

marți nu va exista cvorum în Birourile Permanente Reunite pentru stabilirea calendarului 

moțiunii de cenzură, atunci va comunica personal Guvernului moțiunea de cenzură și va 

fi demarată astfel procedura moțiunii. 

 Citește și Controversa zilei. Cât pot amâna liberalii calendarul moțiunii USR PLUS 

și AUR / Ce termene sunt prevăzute în regulamentele parlamentare și în 

Constituție 

Tot marţi, reprezentanţii USR PLUS sunt aşteptaţi la Palatul Cotroceni, preşedintele Klaus 

Iohannis invitându-i să discute în contextul crizei guvernamentale. 

Barna a precizat că reprezentanţii USR PLUS vor participa la consultările cu şeful statului, 

dar a subliniat că actuala criză politică poate fi soluţionată prin schimbarea premierului 

Florin Cîţu. 

https://www.g4media.ro/dan-barna-si-ministrii-usr-plus-declaratii-la-ora-19-00.html
https://www.g4media.ro/dan-barna-si-ministrii-usr-plus-declaratii-la-ora-19-00.html
https://www.g4media.ro/controversa-zilei-cat-pot-amana-liberalii-calendarul-motiunii-usr-plus-si-aur-ce-termene-sunt-prevazute-in-regulamentele-parlamentare-si-in-constitutie.html
https://www.g4media.ro/controversa-zilei-cat-pot-amana-liberalii-calendarul-motiunii-usr-plus-si-aur-ce-termene-sunt-prevazute-in-regulamentele-parlamentare-si-in-constitutie.html
https://www.g4media.ro/controversa-zilei-cat-pot-amana-liberalii-calendarul-motiunii-usr-plus-si-aur-ce-termene-sunt-prevazute-in-regulamentele-parlamentare-si-in-constitutie.html
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 Citește și BREAKING Orban anunță că marți va comunica Guvernului moțiunea de 

cenzură USR PLUS – AUR și va demara procedurile pentru votare. „Nu pot să 

blochez o moțiune, ar însemna un abuz în funcție” 

„Mesajul şi mandatul este unul foarte clar şi neechivoc: un nou premier în cel mai scurt 

timp. Putem continua să facem reformele şi România poate să meargă mai departe în 

această coaliţie, despre care noi credem că este singura care poate să guverneze 

România în acest moment. O coaliţie USR PLUS – PNL – UDMR; un nou premier. 

Lucrurile se pot închide în câteva zile”, a afirmat Barna, la Palatul Parlamentului. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Ședință la PNL, după anunțul demisiei miniștrilor USR PLUS. Rareş 

Bogdan: Nu renunţăm la Florin Cîţu, este opţiunea noastră de premier 

Prim-vicepreşedintele PNL Rareş Bogdan a declarat luni seara, înaintea unei ședinței a 

PNL de la Vila Lac, că USR PLUS are posibilitatea să revină cu miniştrii în Guvern. Bogdan 

a precizat că liberalii nu renunţă la premierul Florin Cîţu. 

"Din punctul meu de vedere, este o seară critică, tragică, pe care niciodată nu mi-aş fi 

închipuit-o atunci când protestam la doi paşi de această vilă, în Piaţa Victoriei, alături de 

sute de mii de români, la minus 30 de grade sau plus 40 de grade, luând gaze în ochi. 

Oamenii care ne-au dat votul şi care au fost alături de noi acolo ne-au cerut să 

guvernăm responsabil, nu să avem orgolii, gesturi copilăreşti şi nu să fugim de la 

guvernare, dar nu e prima dată. (...) Eu aştept ca cei de la USR să-şi revină. Cred în 

continuare că pentru România cea mai bună soluţie este o coaliţie de dreapta asumată 

în jurul PNL. Cred că USR are încă posibilitatea să revină cu miniştrii, în afară de Stelian 

Ion şi să-l înlocuiască cu un nou nume la Ministerul Justiţiei, dar în acelaşi timp, chiar 

dacă pare foarte târziu, cred că măcar în ultimul ceas trebuie să înţeleagă că a fugi de 

guvernare în octombrie, noiembrie 2019, când ne-au lăsat singuri în faţa pandemiei şi a 

provocărilor anilor 2020, a fugi acum de guvernare - cred că oamenii aceştia nu au 

înţeles că nu pot fi într-o revoluţie continuă, nu pot fi doar în opoziţie", a declarat Rareş 

Bogdan luni seară, înainte de o întâlnire a susţinătorilor lui Florin Cîţu, care are loc la o 

vilă de protocol. 

https://www.g4media.ro/ludovic-orban-anunta-ca-marti-va-comunica-guvernului-motiunea-de-cenzura-nu-pot-sa-blochez-o-motiune-ar-insemna-un-abuz-in-functie-daca-eu-cedez-in-momentul-de-fata-inseamna-sa-accept-ca-nu-mai-exi.html
https://www.g4media.ro/ludovic-orban-anunta-ca-marti-va-comunica-guvernului-motiunea-de-cenzura-nu-pot-sa-blochez-o-motiune-ar-insemna-un-abuz-in-functie-daca-eu-cedez-in-momentul-de-fata-inseamna-sa-accept-ca-nu-mai-exi.html
https://www.g4media.ro/ludovic-orban-anunta-ca-marti-va-comunica-guvernului-motiunea-de-cenzura-nu-pot-sa-blochez-o-motiune-ar-insemna-un-abuz-in-functie-daca-eu-cedez-in-momentul-de-fata-inseamna-sa-accept-ca-nu-mai-exi.html
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El a spus că speră ca reprezentanţii USR PLUS să meargă marţi la întâlnirea cu 

preşedintelui Klaus Iohannis, susţinând că acesta joacă rolul de mediator. 

"Nu renunţăm la Florin Cîţu. Este opţiunea noastră de premier, este cea mai bună 

opţiune, este exact omul potrivit în această perioadă în care România poate implementa 

investiţii de peste 130 de miliarde de euro, din care 80 de miliarde de euro bani 

europeni negociaţi de preşedintele Klaus Iohannis", a adăugat liberalul. 

Rareş Bogdan a afirmat că după demisia miniştrilor USR PLUS, reprezentanţi ai PNL din 

Guvern vor prelua interimar portofoliile acestora. 

"Comportamentul de a fugi în aplauze, de a părăsi guvernarea în aplauze arată cel puţin 

iresponsabilitate, dacă nu imaturitate", a adăugat el. 

Rareş Bogdan a mai spus că PNL nu doreşte o alianţă cu PSD. 

Copreședintele USR PLUS Dan Barna a anunțat luni seara că miniștri USR PLUS se retrag 

din guvern și marți dimineața își prezintă demisiile. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ordonanţa pentru aprobarea Programului ''Anghel Saligny'', mărul 

discordiei din coaliție, a fost publicată în Monitorul Oficial 

Ordonanţa de urgenţă pentru aprobarea Programului Naţional de Investiţii "Anghel 

Saligny", în valoare de 10 miliarde de euro, care a dus la criza din Coaliția de 

Guvernare, a fost publicată, luni seară, în Monitorul Oficial. 

În primul articol al ordonanţei se arată că valoarea programului derulat de Ministerul 

Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei în perioada 2021-2028 este de 50 de 

miliarde de lei, limită maximă în baza căreia se pot încheia contracte de finanţare 

multianuale. 

"În cadrul programului se pot realiza obiective de investiţii necesare pentru echiparea 

unităţilor administrativ-teritoriale cu dotări tehnico-edilitare şi de acces la căile de 

comunicaţie, în conformitate cu reglementările cuprinse în Planul de amenajare a 

teritoriului naţional (...).  

http://stiri.tvr.ro/dan-barna--mini--trii-usr-plus-se-retrag-din-guvern--ne-prezentam-demisiile--florin-ci--u-a-dinamitat-aceasta-coali--ie-cu-buna---tiin--a---i-cinism_890934.html#view
http://stiri.tvr.ro/dan-barna--mini--trii-usr-plus-se-retrag-din-guvern--ne-prezentam-demisiile--florin-ci--u-a-dinamitat-aceasta-coali--ie-cu-buna---tiin--a---i-cinism_890934.html#view
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Pot fi finanţate prin prezentul program obiectivele de investiţii care nu sunt incluse la 

finanţare în programele derulate din fonduri externe nerambursabile în perioada de 

programare 2021-2027 sau prin alte programe naţionale sau comunitare, inclusiv din 

contracte de împrumut semnate cu instituţii de credit sau instituţii financiare interne sau 

internaţionale", mai prevede actul normativ. 

În cadrul programului se pot realiza obiective de investiţii care se încadrează în cel puţin 

una dintre următoarele categorii: alimentări cu apă şi staţii de tratare a apei; sisteme de 

canalizare şi staţii de epurare a apelor uzate, inclusiv canalizare pluvială şi sisteme de 

captare a apelor pluviale; drumurile publice clasificate şi încadrate în conformitate cu 

prevederile legale în vigoare ca drumuri judeţene, drumuri de interes local, respectiv 

drumuri comunale şi/sau drumuri publice din interiorul localităţilor, precum şi variante 

ocolitoare ale localităţilor; poduri, podeţe, pasaje sau punţi pietonale, inclusiv pentru 

biciclete şi trotinete electrice; sisteme de distribuţie a gazelor naturale, inclusiv a 

branşamentelor, precum şi a racordului la sistemul de transport al gazelor naturale. 

Guvernul a adoptat, vineri, ordonanţa de urgenţă pentru aprobarea Programului 

Naţional de Investiţii "Anghel Saligny". 

Programul  a fost aprobat de executiv în lipsa miniştrilor USR-PLUS. Planul prevede 10 

miliarde de euro pentru investiţii în infrastructura locală. Reprezentanții USR-PLUS i-au 

reproșat lui Florin Cîțu că vrea să folosească fondurile în scop electoral. "Adoptarea 

PNDL 3, un nou abuz marca OUG 13", a transmis formațiunea. 

Premierul Florin Cîţu a precizat vineri că de la şedinţă au lipsit miniştrii USR PLUS, însă a 

fost cvorum pentru adoptarea acestui proiect. 

"Miniştrii USR PLUS, deşi sunt plătiţi pentru asta, nu au venit astăzi la şedinţa de guvern, 

dar am avut cvorum şi am aprobat singurul punct de pe ordinea de zi - Planul Naţional 

de Investiţii "Anghel Saligny". Eu vreau să fie foarte clar că ceea ce avem în acest 

program este în programul de guvernare şi nu facem altceva prin decizia de azi, 

respectăm programul de guvernare. Cine spune altceva nu face decât să mintă sau să nu 

respecte programul de guvernare", a afirmat Cîţu după şedinţă. 

El a spus că este vorba despre un plan de investiţii care urmează să fie corelat cu Planul 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), ce va fi aprobat peste câteva săptămâni. 

http://stiri.tvr.ro/planul-na--ional-de-investi--ii-anghel-saligny-a-fost-adoptat-in---edin--a-de-guvern--florin-ci--u--o-sa-iau-legatura-cu-liderii-europeni-in-legatura-cu-ceea-ce-se-intampla-in-romania_890825.html#view
http://stiri.tvr.ro/planul-na--ional-de-investi--ii-anghel-saligny-a-fost-adoptat-in---edin--a-de-guvern--florin-ci--u--o-sa-iau-legatura-cu-liderii-europeni-in-legatura-cu-ceea-ce-se-intampla-in-romania_890825.html#view
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"De aceea, fac din nou apel la maturitate politică, pentru că în doar câteva săptămâni 

avem un plan foarte important pentru România, PNRR, care va aduce în România 

investiţii de aproape 30 de milioane de euro. Avem nevoie de această coaliţie. Doar 

această coaliţie, din punctul meu de vedere, poate să implementeze acest plan de 

investiţii", a adăugat Cîţu. 

Premierul a menţionat că a fost respectată procedura în cazul adoptării acestui proiect. 

Expert Forum a solicitat luni Avocatului Poporului, alături de alte 17 organizaţii 

neguvernamentale şi grupuri civice, să sesizeze Curtea Constituţională a României (CCR) 

cu privire la excepţia de neconstituţionalitate a Ordonanţei de urgenţă pentru aprobarea 

Programului Naţional de Investiţii "Anghel Saligny". 

"Adoptarea OUG s-a făcut cu încălcarea flagrantă a articolului 115, alin. 4 din Constituţie, 

în lipsa unei situaţii extraordinare care să justifice înlocuirea procedurilor parlamentare şi 

asumarea unui astfel de proiect de către Guvern. Totodată, a fost încălcat şi art. 141 din 

Constituţia României referitor la Consiliul Economic şi Social, prin faptul că nu s-a 

solicitat avizul conform procedurilor legale de la această instituţie şi nici nu s-a primit un 

aviz. Contrar declaraţiilor liderilor politici, avizul CES este obligatoriu", potrivit unui 

comunicat de presă al Expert Forum. 

ONG-rile semnatare ale scrisorii adresate Avocatului Poporului consideră că în 

elaborarea actului normativ nu au fost respectate normele constituţionale, iar aprobarea 

acestuia este un demers care "serveşte mai degrabă intereselor politice". Chiar dacă 

înţeleg şi susţin necesitatea dezvoltării comunităţilor locale, organizaţiile cred că 

modalitatea de legiferare aleasă de Guvern este "abuzivă şi necorespunzătoare". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ordinul comun al miniştrilor Educaţiei şi Sănătăţii privind 

funcţionarea unităţilor de învăţământ, publicat în Monitorul Oficial 

Ordinul comun al miniştrilor Educaţiei şi Sănătăţii pentru aprobarea măsurilor de 

organizare a activităţii în cadrul unităţilor de învăţământ în condiţii de siguranţă 

epidemiologică, pentru prevenirea îmbolnăvirilor cu SARS-CoV-2, a fost publicat luni în 

Monitorul Oficial. 
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"Prezentul ordin reglementează procedura şi măsurile obligatorii privind prevenirea şi 

combaterea îmbolnăvirilor cu virusul SARS-CoV-2, care se vor aplica în unităţile de 

învăţământ preuniversitar/conexe/instituţiile de învăţământ, în scopul asigurării 

dreptului la învăţătură şi a dreptului la sănătate, pentru beneficiarii primari ai dreptului la 

învăţătură, studenţi şi personalul din sistemul naţional de învăţământ. (...) Modalitatea de 

desfăşurare a activităţilor ce presupun prezenţa fizică a studenţilor în instituţiile de 

învăţământ superior se decide în conformitate cu principiul autonomiei universitare, cu 

respectarea prevederilor legale aplicabile", se arată în primul articol al ordinului. 

 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, anunţa pe 1 septembrie că nu vor mai fi permise în 

unităţile de învăţământ "nici măcar activităţile remediale" după depăşirea ratei de 

infectare cu noul coronavirus de 6 la mia de locuitori. 

 

Potrivit lui Cîmpeanu, singura excepţie va fi la învăţământul special, unde activităţile de 

terapie vor fi permise şi după depăşirea ratei de 6 la mie. 

 

"Până la atingerea ratei de infectare de 6 la mia de locuitori în localitate, toate creşele, 

grădiniţele şi şcolile vor funcţiona cu prezenţă fizică. După depăşirea ratei de 6 la mie 

rămân deschise creşele şi grădiniţele. Toţi elevii intră în online cu o singură excepţie: 

învăţământul special. Pentru învăţământul special activităţile de terapie, activităţi prin 

care elevii cu cerinţe educaţionale speciale învaţă practic să supravieţuiască, vor fi 

permise şi după depăşirea ratei de infectare de 6 la mie. Este singura excepţie. După 

depăşirea ratei de infectare de 6 la mie nu vor mai fi permise nici măcar activităţile 

remediale", a spus ministrul într-o conferinţă de presă. 

 

Oficialul menţiona atunci că ordinul comun al miniştrilor Educaţiei şi Sănătăţii este în 

forma finală, însă va fi semnat "după abilitare" de către Comitetul Naţional pentru 

Situaţii de Urgenţă (CNSU). 

 

CNSU a adoptat, pe 2 septembrie, o hotărâre pentru abilitarea Ministerului Educaţiei şi 

Ministerului Sănătăţii în vederea emiterii unui ordin comun prin care să fie stabilite 

măsurile de organizare a activităţii în cadrul unităţilor/instituţiilor de învăţământ în 

condiţii de siguranţă epidemiologică pentru prevenirea îmbolnăvirilor cu virusul SARS-

CoV-2. 

 

https://www.agerpres.ro/educatie-stiinta/2021/09/01/video-cimpeanu-dupa-depasirea-ratei-de-infectare-de-6-la-mie-nu-vor-mai-fi-permise-nici-activitatile-remediale--771881
https://www.agerpres.ro/educatie-stiinta/2021/09/01/video-cimpeanu-dupa-depasirea-ratei-de-infectare-de-6-la-mie-nu-vor-mai-fi-permise-nici-activitatile-remediale--771881
https://www.agerpres.ro/educatie-stiinta/2021/09/01/video-cimpeanu-dupa-depasirea-ratei-de-infectare-de-6-la-mie-nu-vor-mai-fi-permise-nici-activitatile-remediale--771881
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Ordinul comun al ministrului Educaţiei şi ministrului Sănătăţii are în vedere următoarele 

scenarii: 

 

* în localităţile în care incidenţa cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mică sau 

egală cu 6/1.000 de locuitori, se permite participarea zilnică, cu prezenţă fizică la cursuri, 

a tuturor antepreşcolarilor, preşcolarilor şi elevilor în unităţile de învăţământ şi cu 

respectarea şi aplicarea tuturor normelor de prevenire a răspândirii infecţiilor cu SARS-

CoV-2; 

 

* în localităţile în care incidenţa cumulată a cazurilor în ultimele 14 zile este mai mare de 

6/1.000 de locuitori, până la instituirea măsurii carantinei, se permite participarea zilnică, 

cu prezenţă fizică la cursuri în unităţile de învăţământ, a tuturor antepreşcolarilor, 

preşcolarilor şi elevilor din învăţământul special cu respectarea şi aplicarea tuturor 

normelor de prevenire a răspândirii infecţiilor cu SARS-CoV-2 şi participarea în sistem 

online a tuturor celorlalte categorii de elevi.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Creștere accelerată a numărului de îmbolnăviri de covid înaintea 

începerii școlii. Miercuri se decide dacă purtarea măștii va fi 

obligatorie în jurul școlilor 

Capitala se confruntă deja cu o creștere accelerată a numărului de îmbolnăviri de covid. 

Și asta înainte de deschiderea noului an școlar. Iar scenariile sunt sumbre. Ministrul 

Educației vorbește de 6 cazuri la mia de locuitori în octombrie, în timp ce prefectul 

Capitalei propune limitatarea festivităților de la început de an. Alin Stoica e de 

părere că măsurile de relaxare au fost premature şi au redus numărul persoanelor 

vaccinate. 

Reprezentanții Ministerului Educației au însă altă părere, dar promit că unele ceremonii 

din prima zi de școală vor fi transmise și online. 

Medicii atrag atenția că tulpina Delta e mult mai contagioasă, iar pericolul e ridicat la 

ceremoniile din prima zi de școală. Acum, la nivel național sunt 107 copii internați în 

secțiile de covid, din care 5 luptă să trăiască la ATI. 

http://stiri.tvr.ro/prefectul-capitalei-a-propus-ca-numarul-participan-ilor-la-festivitatile-pentru-deschiderea-anului-colar-sa-fie-limitat-la-unita-ile-de-inva-amant-din-bucure-ti_890932.html#view
http://stiri.tvr.ro/prefectul-capitalei-a-propus-ca-numarul-participan-ilor-la-festivitatile-pentru-deschiderea-anului-colar-sa-fie-limitat-la-unita-ile-de-inva-amant-din-bucure-ti_890932.html#view
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Ministrul Educației susține că în Capitală calculele sunt sumbre. În a doua parte a lunii 

octombrie rata de infectare are urma să atingă pragul 6 cazuri la mia de locuitori. 

Comitetului Municipal pentru Situații de Urgență urmează să decidă miercuri dacă 

purtarea măștii va fi obligatorie în jurul școlilor. O astfel de propunere va fi făcută și 

pentru zonele pietonale aglomerate din București, Calea Victoriei Centrul Vechi. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Şedinţă extraordinară la Consiliul General; trei milioane de lei pentru 

ALPAB, conform rectificării bugetare 

Consiliul General al Capitalei se întruneşte în şedinţă extraordinară marţi, de la ora 10,00, 

singurele proiecte de pe ordinea de zi fiind cele care vizează rectificarea bugetară şi 

alegerea preşedintelui de şedinţă. 

 

Un proiect de rectificare bugetară urma să fie dezbătut şi în şedinţa anterioară, dar a 

fost retras de pe ordinea de zi. 

 

Potrivit raportului de specialitate, bugetul local se va majora cu 30 de milioane de lei, 

reprezentând subvenţii acordate în baza contractelor de parteneriat sau asociere pentru 

secţiunea dezvoltare. 

 

Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale propune majorarea veniturilor la bugetul 

local cu 3,3 milioane lei, reprezentând subvenţii de la bugetul de stat pentru finanţarea 

aparaturii medicale şi echipamentelor de comunicaţii în urgenţă în sănătate. 

 

Administraţia Lacuri, Parcuri şi Agrement doreşte suplimentarea bugetului cu 3 milioane 

de lei, la bunuri şi servicii. 

 

Bugetul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a Municipiului Bucureşti va fi majorat cu 

5,4 milioane lei, dintre care 4,1 milioane reprezintă cheltuieli de personal, iar un milion 

de lei sunt destinaţi investiţiei "Banca de alimente, Cantină socială, Centrul de asistenţă 

pentru mamă şi copii şi reintegrare socio-profesională". 
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Direcţia Transporturi propune suplimentarea bugetului cu 150.000 de lei pentru 

curăţarea adăposturilor modulare achiziţionate. Urmează să fie majorate cu 1,3 milioane 

lei şi sumele destinate lucrărilor la pasajul Doamna Ghica. 

 

Direcţia Servicii Publice va primi în plus 1,1 milioane lei pentru închirierea, amplasarea şi 

întreţinerea toaletelor automate racordabile la reţeaua de canalizare şi electricitate, 

precum şi a toaletelor ecologice mobile. Alţi 60.000 de lei vor reprezenta contribuţia 

Municipiului Bucureşti în patrimoniul iniţial al Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară 

pentru Gestionarea Integrată a Deşeurilor. 

 

Administraţia Fondului Imobiliar propune suplimentarea bugetului cu 300.000 de lei 

pentru asistenţă socială. 

 

Totodată, bugetul creditelor interne urmează să fie majorat cu 35,9 milioane lei, după ce 

Consiliul General a fost de acord cu contractarea unui împrumut de 35,9 milioane lei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul vrea să-și asume răspunderea pentru legea consumatorului 

vulnerabil 

Până la 5 milioane de oameni ar putea avea nevoie de sprijin financiar pentru facturile la 

energie  

Premierul Florin Cîţu a declarat, luni, că dacă Parlamentul nu va aproba într-o săptămână 

legea consumatorului vulnerabil, va solicita în Biroul Politic Naţional al PNL să-şi asume 

guvernul răspunderea pentru această lege. 

„În perioada următoare trebuie să aprobăm legea consumatorului vulnerabil şi vă spun 

că dacă Parlamentul României nu o aprobă într-o săptămână, voi cere în Biroul Politic 

Naţional al PNL să pot să-mi asum eu răspunderea, de la Guvern, pentru această lege, 

pentru că văd că se tot ţin BPR-uri (Biroul Politic Reunit al Parlamentului - n.r.)  pe la 11 

noaptea, 12 noaptea, dar niciodată nu se ţin pentru legea consumatorului vulnerabil, se 

ţin pentru altceva”, a afirmat Florin Cîţu, făcând aluzie la ședințele convocate pentru 

stabilirea calendarului pentru moțiunea de cenzură depusă de USR PLUS și AUR. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-e-un-moment-foarte-dificil-pana-la-5-milioane-de-oameni-ar-putea-avea-nevoie-de-ajutor-pentru-facturile-la-energie-1652275
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/birourile-permanente-reunite-din-parlament-se-intalnesc-a-treia-oara-pentru-a-stabili-calendarul-motiunii-de-cenzura-1658533
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Preşedintele PNL şi al Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a fost nevoit să dea 

explicații și să se apere pentru faptul că a convocat vineri seara târziu o şedinţă a 

Birourilor Permanente Reunite din Parlament în vederea stabilirii calendarului dezbaterii 

moţiunii de cenzură. El a fost acuzat din interiorul partidului, dinspre tabăra Cîțu, că face 

jocul USR PLUS și AUR. Orban a spus că nu a făcut altceva decât să-și îndeplinească 

obligaţiile regulamentare în calitatea sa de președinte al Camerei Deputaților. 

Premierul Florin Cîţu afirmase sâmbătă, la Timişoara, că este o „acţiune bizară” gestul 

preşedintelui PNL, Ludovic Orban, de a face „tot posibilul”, în calitatea sa de preşedinte 

al Camerei Deputaţilor, ca moţiunea USR PLUS AUR să fie dezbătută. 

Florin Cîșu a spus luni că Guvernul are de aprobat și o ordonanţă care compensează o 

parte din facturile românilor. 

„Avem de aprobat OUG care compensează o parte din facturile românilor. Suntem încă 

în pandemie, avem de gestionat această pandemie. Cum să fii ministrul sănătăţii şi să 

pleci în mijlocul pandemiei? Cum să ai alte ministere şi să laşi ţara fără guvern în acest 

moment şi să te asociezi cu AUR?”, a spus Cîţu, referindu-se la retragerea miniştrilor USR 

PLUS din Guvern. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Adio, birocrație! Ministrul Economiei anunță lansarea unui 

memorandum 

Ministrul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, Claudiu Năsui a anunţat luni că va 

fi lansat memorandumul pentru debirocratizare, document care detaliază parcursul pe 

care România trebuie să-l parcurgă pentru a reduce povara administrativă pe care statul 

o exercită asupra mediului privat. 

"Lansăm memorandumul pentru debirocratizare. Acest document (https://cutt.ly/Debiro) 

detaliază parcursul pe care România trebuie să-l parcurgă pentru a reduce povara 

administrativă pe care statul o exercită asupra mediului privat. Reglementări adesea 

inutile, uitate în legislaţie de decenii, care supravieţuiesc doar pentru că apare câte un 

grup de interese care beneficiază de ele pe spatele contribuabililor. Am început să le 

eliminăm una câte una începând chiar de anul trecut.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ludovic-orban-le-raspunde-lui-florin-citu-si-rares-bogdan-corectitudinea-mea-institutionala-a-ajuns-sa-fie-exploatata-marsav-1657165
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ludovic-orban-le-raspunde-lui-florin-citu-si-rares-bogdan-corectitudinea-mea-institutionala-a-ajuns-sa-fie-exploatata-marsav-1657165
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/florin-citu-intrebat-daca-a-tradat-ludovic-orban-nu-stiu-daca-e-tradare-dar-e-o-actiune-bizara-1657075
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/usr-plus-decide-daca-ministrii-sai-pleaca-din-guvern-1659117
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Am continuat acest efort în minister. Acest document prezintă şi următorii paşi", a scris 

Claudiu Năsui pe pagina sa de Facebook. 

Ministrul Economiei mulţumeşte "în mod special secretarului de stat pe debirocratizare, 

Valentina Saygo, care s-a ocupat de acest memorandum şi care a avut nenumărate 

întâlniri cu mediul privat pe tema aceasta". 

 

Printre principalele măsuri menţionate de ministrul Economiei se află decontarea 

indemnizaţilor pentru concediu medical prin compensare cu CASS-ul de plată, "astfel 

încât să nu mai avem întârzierile imense la plată ale statului". 

 

De asemenea, Claudiu Năsui a menţionat şi alte măsuri precum: eliminarea faimoasei 

'analize de risc' prin care firmele sunt obligate, sub sancţiunea amenzii de 5.000 de lei, 

"să dea bani unei firme care să le zică faptul că trebuie să-şi pună gratii la geam". 

 

Ministrul Economiei a mai precizat, printre măsuri, eliminarea obligaţiei de a 

tranzacţiona prin trezorerie cu instituţiile statului, eliminarea obligativităţii foii de parcurs 

pentru deductibilitatea combustibilului, eliminarea obligativităţii declarării posturilor 

vacante la ANOFM, eliminarea birocraţiei aferente reducerilor de preţuri. 

 

Totodată, pe lista de măsuri principale au fost menţionate eliminarea obligaţiei de 

păstrare a contractelor de muncă la punctul de lucru, eliminarea sancţiunilor pentru lipsa 

Registrului Unic de Control şi eliminarea Registrului entităţilor/unităţilor de Cult care a 

birocratizat procesul de sponsorizare a ONG-urilor în mod inutil. 

 

"Toate ONG-urile sunt deja înregistrate la Ministerul Justiţiei, în Registrul Asociaţiilor şi 

Fundaţiilor. Indiferent de conjunctura politică, sper ca România să meargă pe calea 

debirocratizării. Doar cu un mediu privat puternic şi dinamic vom reuşi să avem 

prosperitate, să trăim mai bine şi să oferim cea mai bună viaţă posibilă românilor. 

Trebuie doar să vrem să o facem", a mai scris ministrul Economiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Împrumut de 150 de milioane de euro pentru achiziția de 

echipamente medicale pentru centrele de arși 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul privind supunerea spre ratificare 

parlamentului a Acordului de împrumut dintre România şi Banca Internaţională pentru 

Reconstrucţie şi Dezvoltare, prin care se dorește eficientizarea sistemului sanitar. 

 

Guvernul a aprobat, pe 19 august, proiectul de lege pentru ratificarea Acordului de 

împrumut dintre România şi BIRD pentru finanţarea adiţională a proiectului privind 

reforma sectorului sanitar. 

 

"Acordul de împrumut dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi 

Dezvoltare (BIRD) a fost semnat la Bucureşti, în 11 iunie 2021, pentru finanţarea 

adiţională în valoare de 150 de milioane de euro, destinată susţinerii Proiectului privind 

reforma sectorului sanitar - îmbunătăţirea calităţii şi eficienţei sistemului sanitar. Această 

finanţare adiţională de 150 de milioane de euro asigură continuarea şi finalizarea 

activităţilor prevăzute în cadrul proiectului privind reforma sectorului sanitar, finanţat 

iniţial cu 250 de milioane de euro", arăta Ministerul Sănătăţii. 

 

În ce vor fi investiți cei 150 de milioane de euro 

Cei 150 de milioane de euro vor fi investiţi, în principal, în lucrările de execuţie şi 

achiziţia de echipamente pentru centrele de arşi din cadrul Spitalului Clinic de Urgenţă 

pentru Copii "Grigore Alexandrescu" şi Spitalului Clinic de Urgenţă Târgu-Mureş, pentru 

modernizarea sistemului de telemedicină şi îmbunătăţirea reţelei de screening pentru 

cancerul cervical. 

De asemenea, şeful statului a semnat decretul privind supunerea spre ratificare 

Parlamentului a Convenţiei multilaterale pentru implementarea în cadrul tratatelor 

fiscale a măsurilor legate de prevenirea erodării bazei impozabile şi a transferului 

profiturilor, deschisă spre semnare şi semnată de România la Paris la 7 iunie 2017. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/politica/politica-interna/calendar-motiune-de-cenzura-birourile-permanente-parlament-1698711
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 Măsura 1: Înscrieri 2021 la microgranturi de 2.000 Euro pentru firme. 

Noi beneficiari eligibili 

Ministerul Economiei anunță, luni, că lansează o a doua ediție a Măsurii 1, de ajutoare 

de stat de câte 2.000 de euro pentru firme, cu noi categorii de beneficiari eligibili față de 

prima ediție. 

Noua sesiune de înscreri la „Microgranturi acordate din fonduri externe nerambursabile” 

va avea loc în perioada  12-22 octombrie 2021, pe același portal de granturi 

IMM: https://granturi.imm.gov.ro. 

Măsura 1 face parte din cadrul schemei de ajutor de stat instituită prin Ordonanța de 

urgență nr. 130 din 31 iulie 2020 privind unele măsuri pentru acordarea de sprijin 

financiar din fonduri externe nerambursabile, cu completarile si modificarile ulterioare, 

aferente Programului operațional Competitivitate 2014-2020. 

Relansarea măsurii de sprijin care oferă Ajutor Financiar Nerambursabil sub formă 

forfetară în valoare de maxim 2.000 euro/beneficiar, sumă care poate reprezenta 100% 

din valoarea cheltuielilor eligibile aferente măsurii, vine cu serie de noutăți în plus față 

de facilitățile oferite în prima sesiune, respectiv: 

     Devin eligibili și beneficiarii din categoria Întreprinderilor Individuale și a 

Întreprinderilor Familiale, cu activitate economică în unul din domeniile prevăzute 

în Anexa nr. 1 la OUG 130/2020. 

     Devin eligibili și beneficiarii din categoria profesioniștilor, definiți și 

reglementați de art. 3 alin. (2) din Legea nr. 287/2009 privind Codul civil, 

republicată, cu modificările ulterioare, care desfășoară profesii liberale 

reglementate prin acte cu putere de lege. 

Reamintim că, în urma primei ediții a Măsurii 1, au rămas necheltuiți 65 de milioane de 

euro, adică două treimi din bugetul total disponibil. 

În perioada 12-21 octombrie 2020, la prima sesiune a Măsurii 1, s-au înscris 29.250 de 

solicitanți. 19.615 de solicitanți au fost admiși la finanțare, iar 9.635 au fost respinși, în 

prima fază. După ce au fost admiși, mulți dintre beneficiari nu și-au semnat contractele 

în timpul-limită stabilit prin procedura Măsurii 1 sau au încălcat alți termeni procedurali. 

https://granturi.imm.gov.ro/auth/login
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/228699
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/109883
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/prelungire-sesiune-cerere-microgranturi-imm-pfa-ong.htm
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Astfel, 11.876 de solicitanți de microgranturi fie au fost respinși din start, fie au fost 

admiși dar li s-au reziliat contractele de finanțare pentru că nu au parcurs anumite 

proceduri obligatorii după ce au fost admiși. 

La Măsura 1, beneficiarii eligibili erau din rândul unor agenți economici (SRL, PFA etc.) 

fără angajați în anul 2019. 

De precizat că, în această perioadă, Guvernul Cîțu traversează o criză politică de 

amploare, miniștrii USRPLUS, între care și ministrul Economiei, Claudiu Năsui, și ministrul 

Investițiilor și Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, și-au anunțat demisiile.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD vrea creșterea salariului minim și anunță un proiect pentru 

compensarea pierderilor IMM-urilor generate de prețurile la energie 

PSD a anunțat că, în contextul “exploziei prețurilor la toate produsele și serviciile, dar în 

special la utilități”, este „absolut necesară” creșterea imediată a salariului minim brut pe 

economie la 2.500 de lei, concomitent cu ridicarea plafoanelor privind deducerile 

personale de care pot beneficia angajații care au persoane în întreținere. De asemenea, 

social-democrații spun că vor iniția un proiect pentru compensarea pierderilor de venit 

ale IMM-urilor, generate de creșterea prețurilor la utilități. 

„În contextul scăderii abrupte a puterii de cumpărare a populației urmare a exploziei 

prețurilor la toate produsele și serviciile, dar în special la utilități, este absolut necesară 

creșterea imediată a salariului minim brut pe economie cu un procent de 8,7%, 

concomitent cu ridicarea plafoanelor privind deducerile personale de care pot beneficia 

angajații care au persoane în întreținere. 

Partidul Social Democrat susține creșterea imediată a salariului minim brut general pe 

economie de la valoarea de 2.300 la 2.500 lei, concomitent cu ridicarea plafoanelor de 

deduceri personale, așa cum am prezentat în proiectul de lege privind stimularea 

natalității și sprijinirea familiilor cu copii. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-se-estimeaza-o-crestere-a-preturilor-insa-nu-disproportionata-n-am-o-lampa-a-lui-aladin-ca-sa-va-spun-cu-cat-1652209
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-se-estimeaza-o-crestere-a-preturilor-insa-nu-disproportionata-n-am-o-lampa-a-lui-aladin-ca-sa-va-spun-cu-cat-1652209
https://www.digi24.ro/stiri/economie/iarna-care-va-veni-ar-putea-da-lumii-o-lectie-dureroasa-gazele-ar-putea-ajunge-la-preturi-inaccesibile-1657471
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Astfel, după inițierea Comisiei de anchetă privind creșterile exorbitante de prețuri la 

energie și gaze, Partidul Social Democrat va iniția un proiect de lege privind susținerea 

IMM-urilor pentru compensarea pierderilor de venit generate de creșterea prețurilor la 

utilități astfel încât sumele rezultate din valorificarea ofertei să poată fi redistribuite 

echitabil și către salariați, iar creșterea salariului minim să nu reprezinte o presiune 

suplimentară pe costurile companiilor”, arată un comunicat de presă emis de PSD. 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a spus că se estimează o creștere a prețurilor, însă „nu 

disproporționată”. 

Guvernul va compensa facturile la electricitate pentru românii cu venituri medii sau 

consum mediu, începând cu 1 noiembrie. 

Raluca Turcan a arătat că 40% dintre locurile de muncă nou create de la începutul 

acestui an în România sunt plătite cu salariul minim și a spus că este unul din motivele 

pentru care ţine „foarte tare” la majorarea salariului minim. Ministrul a dat asigurări că 

dorește să obțină creșterea salariului minim în România, ceea ce, spune ea, ar fi de 

natură să ajute economia în contextul actual. 

„Avem și o discuţie la nivel european, unde există îngrijorare cu privire la expunerea spre 

riscul de sărăcie, inclusiv sărăcie energetică, şi atunci statele membre îşi pun problema 

cum ar trebui să arate salariul minim.  În acelaşi timp, dacă - şi vă spun asta ca rezultat al 

discuţiilor pe care le am în teritoriu cu angajatori mici şi mari -, dacă obţinem o mai 

mare corectitudine în relaţiile de muncă,  atunci majorările de salariu minim ar putea să 

conducă şi la o creştere a puterii de cumpărare şi a nivelului de trai”, a explicat Raluca 

Turcan la Digi24. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Legea alegerii primarilor în două tururi, respinsă de Senat. Camera 

Deputaților e decizională 

Plenul Senatului a respins luni proiectul de lege care prevedea alegerea primarilor în 

două tururi, potrivit paginii oficiale a Senatului. Camera Deputaților este decizională. 

La vot s-au înregistrat doar 41 de voturi pentru, 74 împotrivă și 10 abțineri, potrivit 

informațiilor G4Media.ro. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministrul-energiei-vom-compensa-facturile-la-electricitate-ale-romanilor-cu-venituri-sau-consum-mediu-1651853
https://www.digi24.ro/stiri/economie/raluca-turcan-40-la-suta-dintre-locurile-de-munca-nou-create-anul-acesta-in-romania-sunt-platite-cu-salariu-minim-1652353
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-e-un-moment-foarte-dificil-pana-la-5-milioane-de-oameni-ar-putea-avea-nevoie-de-ajutor-pentru-facturile-la-energie-1652275
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Proiectul fusese depus de AUR. 

UDMR a anunțat printr-un comunicat de presă că a votat împotriva legii, considerând că 

alegerea în două tururi nu crește legitimitatea primarilor, ci duce la formarea de coaliții 

în turul doi. UDMR are interesul de a nu pierde primarii din municipii importante precum 

Târgu Mureș sau Satu Mare, unde la votul în două tururi a pierdut în mai multe cazuri 

posturile de primar. 

”USR PLUS este singurul partid consecvent cu cea susținut, a votat pentru primari în 

două tururi, e un angajament important pentr români. Din păcate, campania de a 

implica tot ce e legat de primari în jocurile politice interne s-a întors împotriva 

procesului democratic. Din cele 41 de voturi pentru, din care 25 de voturi au fost ale 

USR PLUS. Dn câte știu, PSD a votat împotrivă și PNL a votat împrăștiat”, a declarat 

pentru G4Media.ro Radu Mihail, șeful grupului senatorilor USR PLUS. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Tánczos Barna: Senatul a adoptat proiectul de lege iniţiat de mine 

pentru protejarea pădurarilor / Agresarea pădurarilor, încadrată la 

ultraj / Ce acuză ONG-urile: tăierile ilegale continuă 

Senatorul Tánczos Barna:, ministru al Mediului, anunţă, luni seară, că Senatul a adoptat, 

în calitate de primă cameră sesizată, proiectul de lege iniţiat pentru protejarea 

pădurarilor. Potrivit legii, agresarea pădurarilor va fi încadrată la ultraj. Ministrul explică 

faptul că, în ultimii ani, 6 pădurari au fost omorâţi şi 700 de angajaţi din sistem au fost 

atacaţi, potrivit News. 

”Senatul a adoptat, în calitate de primă cameră sesizată, proiectul de lege iniţiat de mine 

pentru protejarea pădurarilor. Este inacceptabil ca viaţa pădurarilor să fie pusă în pericol. 

Recent, hoţii de lemne au atacat un pădurar din judeţul Dâmboviţa. Am depus un 

amendament la Codul Penal care prevede ca agresiunile împotriva pădurarilor să fie 

considerate infracţiuni”, a scris luni seară, pe Facebook, Tánczos Barna. 

În expunerea de motive, Tánczos Barna arată că, în ultimii ani, 6 pădurari au fost omorâţi 

şi 700 de angajaţi din sistem au fost atacaţi, iar atacul asupra acestora trebuie încadrat la 

ultraj, cu limite superioare ale pedepselor. 

https://rmdsz.ro/aktualis/hirek/Nem-szavazta-meg-a-szenatus-a-ketfordulos-polgarmester-valasztast
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Comunitatea Declic îl acuză pe ministrul Barna: Ne-a spus verde-n față că „protecția 

mediului costă” 

Comunitatea Declic, care a organizat săptămâna trecută un protest în fața ministerului 

Mediului, i-a cerut ministrului să interzică, prin lege, orice exploatare forestieră în 

parcurile naționale ale României. Aceștia îl acuză pe Barna că a fost iritat de cererile lor 

susținând că va extinde suprafața protejată din ariile naturale care se află în proprietatea 

statului, dar că pentru pădurile aflate în administrarea unor privați, nu are soluții. 

 

”I-am spus ministrului ce am găsit recent în Parcul Național Semenic, acolo unde am 

mers să documentăm dezastrele exploatărilor forestiere. I-am spus despre buldozere, 

excavatoare și tocătoare de lemn. Zeci de hectare de pădure au fost puse la pământ, 

doar în ultimul an, în mai multe zone ale parcului. Până și rădăcinile arborilor au fost 

excavate și tocate. Șocul a venit când ministrul ne-a acuzat că spunem lucruri 

neadevărate. A tot repetat că în zonele de protecție strictă nu sunt tăieri, deși i-am 

explicat că noi cerem oprirea tăierilor pe toată suprafața parcurilor. Nu pe o suprafață 

infimă!”, acuză Declic. 

 

Mai mult aceștia spun că ministrul le-a transmis că „protecția mediului costă” și că el are, 

înainte de toate, grija privaților care nu și-au mai primit compensațiile bănești. Tánczos 

ar fi declarat, potrivit Declic, că aceștia sunt îndreptățiți să continue exploatările 

forestiere, cât timp nu-și primesc banii de la stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ordonanța care permite împușcarea urșilor a fost adoptată de Senat 

Senat a adoptat ordonanța care permite împușcarea urșilor agresivi.  

Senatul a adoptat, luni, un proiect de lege prin care este aprobată ordonanţa ce 

stabileşte sistemul de monitorizare a intervenţiilor asupra urşilor, realizate gradual, prin 

alungare, tranchilizare, relocare ori extragere prin eutanasiere sau împuşcare. OUG 

urmează să intre acum în dezbatere la Camera Deputaţilor, ca for decizional. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/guvernul-a-adoptat-oug-care-permite-impuscarea-ursilor-tanczos-barna-primarul-va-decide-prin-ce-mijloc-sa-fie-indepartat-ursul-1606303
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/guvernul-a-adoptat-oug-care-permite-impuscarea-ursilor-tanczos-barna-primarul-va-decide-prin-ce-mijloc-sa-fie-indepartat-ursul-1606303
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Este vorba de OUG 81/2021 privind aprobarea metodelor de intervenţie imediată pentru 

prevenirea şi combaterea atacurilor exemplarelor de urs brun asupra persoanelor şi 

bunurilor acestora în intravilanul localităţilor. 

Senatorii s-au exprimat, în plen, în favoarea ordonanţei şi a raportului comun de 

admitere întocmit de Comisiile reunite de apărare, administraţie, ape şi păduri, 

agricultură şi pentru mediu ale Senatului cu 107 voturi "pentru", unul împotrivă şi 12 

abţineri. 

Potrivit expunerii de motive, scopul principal al ordonanţei este ocrotirea unor valori 

esenţiale: viaţa şi integritatea corporală ale persoanei, sănătatea şi securitatea publică, 

bunurile de orice fel aflate în proprietatea publică şi privată a persoanelor juridice şi 

fizice, fără a afecta starea de conservare favorabilă a ursului brun. 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Tanczos Barna, a menţionat în comisii că, în 

ultimii cinci ani, au fost peste 4.000 de intervenţii ale jandarmilor, iar numărul situaţiilor 

critice sesizate privind urşii a crescut de 10 ori. 

"Dorim să salvăm vieţile omeneşti. Viaţa umană este prioritară. Intravilanul nu este 

habitatul natural al animalelor sălbatice. Sper ca şi Camera Deputaţilor să analizeze şi să 

voteze cu aceeaşi viteză această ordonanţă de urgenţă, astfel încât Parlamentul să îşi 

spună ultimul cuvânt asupra acestui act normativ.", a spus, luni, Tanczos Barna, în plenul 

Senatului. 

Ordonanţa va intra în dezbaterea Camerei Deputaţilor, ca for decizional. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Congresul Fermierilor 2021 va avea loc marţi, la Bucureşti 

Fermieri din toate regiunile ţării sunt aşteptaţi marţi la Congresul Fermierilor 2021, în 

cadrul căruia se va discuta despre problemele cu care se confruntă cei care asigură 

securitatea alimentară naţională. 

 

Evenimentul este organizat de Asociaţia Forţa Fermierilor la 'Auditorium Pallady' din 

Bucureşti şi sunt invitaţi, alături de fermieri, decidenţi politici (parlamentari şi 

guvernamentali), precum şi foşti miniştri ai Agriculturii din ultimii 30 de ani. 
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Pe perioada evenimentului, în holul central, va avea loc şi o expoziţie organizată de 

producători autohtoni de legume şi fructe. 

 

Asociaţia Forţa Fermierilor, acţionând sub sloganul "Agricultura în ofensivă", este o 

organizaţie profesională din sectorul agroalimentar. Începând din luna iulie 2021, 

asociaţia include o Divizie de Consultanţă pentru Fonduri Europene, structură prin care 

asigură membrilor organizaţiei consultanţă gratuită şi sprijin în realizarea şi depunerea 

proiectelor pentru accesarea fondurilor europene. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Toamna ne aduce chirii mai mari. Leul s-a depreciat în raport cu euro 

Toamna ne aduce chirii mai mari, în medie, cu 15%. Și asta pentru că a crescut cererea 

din partea companiilor dar și a studenților care se pregătesc să revină în orașele 

universitare. Costurile sunt însă mai mari față de toamna trecută și din cauza deprecierii 

leului în raport cu euro. 

Prețul chiriilor a revenit la nivelul de dinainte de criza sanitară, în contextul în care 

cererea a crescut, brusc, odată cu venirea toamnei. 

În București, o garsonieră se închiriază acum cu un preț cuprins între 200 și 300 de euro, 

în funcție de zonă și dotări. Pentru un apartament cu două camere, cea mai ieftină chirie 

depășește 300 de euro. 

Și în Cluj-Napoca, alt mare centru universitar, propritarii au ridicat deja tarifele. 

Chiria pentru o cameră începe de la 200 de euro, iar pentru un apartament cu două 

camere, de la 300 de euro. 

Costul unei chirii e mai mare toamna aceasta și din cauza diferenței de curs valutar. 

Prețurile sunt calculate în euro, dar veniturile sunt în lei. 

De exemplu, cine semnează astăzi un contract pentru o chirie de 250 de euro va plăti cu 

aproape19 lei în plus față de septembrie 2020, din cauza deprecierii leului față de euro. 

Pentru studenții din afara localităților, singura șansă de a scăpa de chirii rămâne un loc 

la cămin. 
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Și în alte mari orașe tarifele de închiriere au început să revină la nivelul de dinainte de 

criza sanitară, după ce au scăzut, în medie, anul trecut cu 15%. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministerul Finanţelor a redeschis obligaţiuni scadente în 2034 şi a 

luat 300 mil. lei de la bănci la o dobândă de 4,34% pe an 

Ministerul de Finanţe a redeschis o emisiune de obligaţiuni scadentă în octombrie 2034 

şi a împrumutat luni de la bănci suma de 300 milioane lei, în linie cu nivelul programat, 

la o dobândă anuală de 4,34%. 

La licitaţie au participat şase dealeri primari. 

Volumul total al cererii a fost de 712 milioane lei, nivel corespunzător sumei oferită de 

bănci în nume şi cont propriu. 

Rata cuponului a fost de 4,75%, iar randamentul până la maturitate aferent preţului 

acceptat a fost de 4,37%. 

Din valoarea nominală adjudecată de 300 milioane lei, suma oferita de bănci în nume şi 

cont propriu s-a ridicat la 300 milioane lei. 

În septembrie, Ministerul de Finanţe a programat pe piaţa internă licitaţii de 4,4 miliarde 

lei, din care 1,3 miliarde lei prin certificate. În august, administraţia s-a împrumutat cu 

3,8 miliarde lei şi 176,3 milioane euro de pe piaţa internă. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Primul director general al Companiei de Investiții Rutiere, noua 

structură dedicată special doar marilor proiecte de autostrăzi, numit în 

funcție de ministrul Transporturilor. Cine este Marin Griguță 

„L-am numit pe Marin Griguță în funcția de director general al CNIR, companie ale cărei 

baze s-au pus încă din 2016, dar care a ajuns să fie operaționalizată abia anul acesta”, a 

anunțat luni ministrul Transporturilor Cătălin Drulă.  
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CNIR - Compania Națională de Investiții Rutiere - este noua instituție care urmează să 

gestioneze exclusiv implementarea marilor proiecte de infrastructură rutieră - autostrăzi, 

drumuri expres, pasaje, centuri ocolitoare și drumuri de legătură, în timp ce actuala 

Companie de Drumuri - CNAIR, va rămâne doar cu administrarea drumurilor. 

 

„Atingem astfel un obiectiv inclus în programul de guvernare și bifăm una dintre 

reformele prevăzute în PNRR. Compania Națională de Investiții Rutiere va livra marile 

proiecte de infrastructură ale României - autostrăzi și drumuri expres. Va avea obiective 

clare și măsurabile și va lucra pentru accelerarea acestora”, a spus Drulă. 

„O spun din nou: CNIR nu este o companie care să consume bani publici din bugetul de 

stat în plus, ci va avea ca sursă de finanțare o cotă-parte din veniturile realizate prin 

rovinietă”, a mai precizat ministrul. 

Potrivit lui Drulă, „Marin Griguță este un expert în domeniul său - inginer, are o 

experiență de peste trei decenii în managementul lucrărilor de infrastructură feroviară, 

rutieră și aeroportuară. A lucrat pentru companii mari de profil din Germania și Qatar, iar 

acum revine în România, fiind unul dintre primii specialiști care au spus „da” acestei 

provocări, pe care am numit-o „o nouă aventură frumoasă”. 

„Am cerut public profesioniștilor din domeniu să ni se alăture. Am primit sute de CV-uri, 

am derulat zeci de interviuri pentru a selecta experți, manageri de proiect, ingineri și 

proiectanți, care să se asigure că marile proiecte de infrastructură ale țării se desfășoară 

în bune condiții și la timp. Prima misiune a directorului general este să formeze în jurul 

său o echipă de oameni competenți, să structureze noua companie și să o dezvolte 

pentru a livra mai rapid și mai eficient decât până acum proiectele din Master Planul de 

Transport al României”, a spus Drulă. 

Potrivit Ministerului Transporturilor, „C.N.I.R. se va ocupa de proiectele de dezvoltare a 

infrastructurii de transport rutier potrivit necesităților de deplasare a cetățenilor și de 

circulație a mărfurilor în condiții de siguranță, cu atingerea unor timpi de deplasare 

comparabili cu cei din Uniunea Europeană și asigurarea confortului în trafic. Măsura de 

înființare a C.N.I.R va conduce la dezvoltarea pe termen lung a reţelei trans-europene de 

transport (TEN-T), pentru funcționarea optimă a pieţei interne comunitare, în strânsă 

legătură cu realizarea obiectivelor strategiei europene privind creşterea economică”. 
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Cine este Marin Griguță, noul director de la Compania de Investiții Rutiere 

Potrivit CV-ului său, Marin Griguță, născut în 1963, este inginer geolog, cu specializarea 

în geologie și geofizică la Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj Napoca, iar competențele 

sale profesionale sunt axate pe managementul lucrărilor de infrastructură feroviară, 

rutieră și aeroportuară, dirigenție de șantier și studii geotehnice. 

 

Din 2015 și până în 2020 acesta a fost director Lucrări Civile la Qatar Rail în Doha, 

companie unde a mai lucrat ca expert geotehnic între 2013 și 2014. Anterior a lucrat ca 

șef serviciu Inginerie Geologică la Max Bogl. 

 

Tot conform CV-ului, printre proiectele la care a lucrat se numără Metroul din Doha, 

Tunelul Scheibengipfel Reutlingen și șoseaua de centură Reutlingen din Germania, dar și 

tunelul de cale ferată Angren-Pap din Uzbekistan, modernizarea aeroportului din Sibiu, 

construcția căii ferate de mare viteză Benghasi - Tobruk sau ICE - Nurnberg - Ingolstadt. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România descurajaților din afara statisticilor oficiale. Numărul celor 

care nu au loc de muncă și nici măcar nu mai caută s-a triplat în acest 

an 

Numărul românilor care nu au un loc de muncă și care au renunțat să-și mai caute unul 

(denumiți ”descurajați”) în statisticile oficiale s-a triplat în prima parte a acestui an, 

potrivit datelor furnizate de INS. Ei formează, împreună cu cei care nu au lucrat 

niciodată, așa numitul șomaj ascuns, paralel cu cel transmis în comunicatele oficiale. 

De la circa 30.000 de persoane descurajate în a intra pe piața muncii în primul trimestru 

din 2020, acum sunt peste 144.000. ”Acesta este un simptom al unei situații economice 

destul de dificile. Se manifestă nu doar la noi, ci peste tot în lume, chiar și în Statele 

Unite. De regulă, se manifestă după o criză economică, atunci când anumite oportunități 

de ocupare de joburilor dispar”, spune Cătălin Ghinăraru, cercetător specializat pe piața 

muncii. 
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”La noi, multe firme și-au încetat activitatea, chiar din domenii în care lucrau cu angajați 

numeroși. Sau, chiar dacă nu și-au încetat-o complet, își revin cu o viteză foarte redusă”, 

mai crede Ghinăraru. 

Cele 3 motive pentru care lucrătorii renunță la căutarea unui loc de muncă 

 

1. Majoritatea nu lucrează de multă vreme și nu cred că mai există locuri de muncă 

pentru abilitățile sau aptitudinile lor 

2. Nu cred că au școala sau pregătirea necesară pentru a obține un loc de muncă bun 

așa că nici măcar nu mai caută să se angajeze 

3. S-au confruntat în trecut cu diverse discriminări (cele mai multe legate de vârstă sau 

experiență), potențialul angajator spunându-le fie că sunt prea tineri fie că sunt prea 

bătrâni 

Cei mai afectați sunt românii cu vârsta de 35-49 de ani, aceștia acoperind aproape o 

treime din totalul ”descurajaților”. 

Potrivit datelor INS,România avea la finalul trimestrului I 10,9 milioane persoane inactive, 

496.000 de șomeri (după definiția Biroului International al Muncii, aproape 159.000 de 

descurajați în a-și mai căuta un job și 2.000.000 de români care nu au lucrat niciodată. 

Adevăratul număr al șomerilor ar putea fi mai mare decât cel anunțat oficial 

Economiștii spun că adevăratul număr al șomerilor este mai mare decât se anunță 

oficial, dar acest lucru e valabil în toată lumea. Programele de sprijin pe care guvernele 

le-au anunțat au fost ca un fel de ”anestezie” injectată pe piața muncii și abia după ce 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24268451-avem-2-000-000-romani-care-nu-lucrat-niciodata-plang-cei-stat-cei-din-privat-cand-vine-vorba-munca.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-09-3-25015738-0-descurajati1.png
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acestea vor fi retrase se va putea măsura impactul real. Vorba cuiva: abia după ce se 

retrag apele se va vedea cine avea chilot de baie și cine nu”. 

 

Problema acestor români descurajați în a-și căuta de lucru se poate rezolva prin 

intermediul politicilor publice, crede Cătălin Ghinăraru. Deși, tot el admite că ”de regulă, 

politicile de ocupare se adresează numai persoanelor care sunt fără loc de muncă sau 

care sunt în căutarea unui loc de muncă. Statul trebuie să se adreseze și persoanele care 

sunt descurajate, celor care nu mai caută să se angajeze. Mai întâi trebuie să te adresezi 

în mod specific ACELUI grup de persoane, să vezi cum poți ajunge la ei, să vezo cum să-i 

identifici și să le oferi programe de reinserție pe piața muncii. Să-i îmveți cum să își 

caute un loc de muncă, să vadă ce oportunități noi pe piața muncii au apărut. Statul ar 

trebui să-i întrebe: dacă dumneata ai cutare ocupație nu ai mai putea exercita o altă 

ocupație? Ce aș putea face eu ca Stat să te ajut? Vrei un curs de re-calificare? Mai ales că 

acum se practică calificările acestea modulare sau de micro-calificări...”, spune Ghinăraru. 

 

Pandemia a adus cu ea o serie de consecințe printre care și șomajul, astfel că din ce în 

ce mai multe persoane se găsesc fără loc de muncă, iar abilitațile lor, altădată relevante, 

nu mai sunt căutate, crede și Bogdan Stoian, psiholog și fondator al clinicii Senex. 

Criza este factorul care ne face să ne oprim din ceea ce facem de obicei și ne obligă să 

vedem o altă perspectivă 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-09-3-25015739-0-descurajati2.png
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Oamenii își schimbă perspectiva în criză. Criza este factorul determinant care ne face să 

ne oprim din ceea ce facem de obicei și ne obligă să vedem o altă perspectivă. Ce a fost 

diferit după aceasta criză sau, de fapt, este comun în toate crizele? ”Când apare o 

situație nemaiîntâlnită, descrisă de Nassim Taleb ca efectul de lebădă neagră, ne dăm 

seama că problema cu experții este că nu știu că nu știu. Pierderea controlului, ca 

urmare a crizei, este posibil să ne demotiveze. 

Când trăim într-o societate așezată, ne bazăm pe aceea societate, și, în cazul unei situații 

neprevăzute, de proporții, pierdem iluzia controlului și avem nevoie de timp pentru a ne 

adapta. Din moment ceea ce făceam până atunci nu mai este valabil, e normal să îți iei 

un timp să te gândești la tine. 

 

Comportamentul activ de a căuta serviciu este cel mai bun predictor în obținerea unuia, 

mai ales, în momente dificile cum ar fi o economie fragilă. Oamenii caută activ în 

momentul în care percepția proprie asupra abilităților și calităților lor este bună și prin 

urmare cerute pentru un job. 

Unii nu își doresc un job și când găsesc unul, se gândesc că poate salariul este prea mic. 

Și că, dacă ar accepta locul de muncă disponibil, acel job nu ar reflecta nivelul lor 

intelectual sau social. Mulți dintre ei au reușit să se păcălească astfel pe ei înșiși și să facă 

dependența lor de alții acceptabilă sau chiar să o transforme într-o reușită. Rețelele 

sociale sunt pline de persoane care se mândresc cu asta...”, spune Stoian. 

 

E drept, crede psihologul, să fii șomer în ziua de azi nu mai este privit cu aceeași repulsie 

ca în trecut. ”A devenit o chestie acceptabilă, conform percepțiilor din ziua de astăzi”, 

mai spune el. 

 

Mulți nu înțeleg ce efort au depus cei care au reușit, admiră doar rezultatele din urma 

muncii lor, dar nu văd și parcursul pe care l-au avut până au obținut ceea ce și au 

propus. Acesta include multă muncă dificilă, încercare și eroare, practică și dezamăgiri – 

parte a a oricărui proces care duce nu întotdeauna la reușită, mai crede psihologul 

român. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Învăţătorii din România au cele mai numeroase clase cu elevi din 

Uniunea Europeană 

În şcolile primare din Uniunea Europeană există, în medie, 14 elevi la un învăţător, însă 

clasele din România sunt cele mai numeroase, în condiţiile în care în anul 2019 erau 

aproape 20 de elevi la un învăţător, în timp ce în Grecia erau 8,7 elevi la un învăţător, 

arată datele publicate marţi de Eurostat, citate de Agerpres. 

În total, în anul 2019, în UE erau două milioane de învăţători (85% femei şi 15% bărbaţi) 

şi 24,5 milioane de elevi în învăţământul primar. 

Țările cu cel mai ridicat număr de elevi pentru un singur învăţător sunt: România (19,4 

elevi), Franţa (18,8 elevi) şi Cehia (18,7 elevi). La polul opus sunt Grecia (8,7 copii), 

Luxemburg (9 copii) şi Polonia (9,6 elevi). 

Numărul mediu de elevi pentru un singur învăţător a scăzut uşor în UE de la 13,6 elevi în 

2018 la 13,5 elevi în 2019. O tendinţă similară s-a înregistrat şi în România, de la 19,5 

elevi în 2018 la 19,4 elevi în 2019. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raport: România nu se deplasează în direcția corectă în ce privește 

reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră și utilizarea energiei 

Au trecut mai bine de cinci ani de la adoptarea Acordului de la Paris și mai sunt doar 

câteva săptămâni până la COP26 – a 26-a conferință ONU privind schimbarea climei -, 

care va avea loc la Glasgow pe 1-12 noiembrie, transmite Eureporter, citată de Rador. 

Conferința urmărește să atragă atenția asupra bunăstării planetei și a oamenilor – ceea 

ce înseamnă reducerea combustibililor fosili, reducerea poluării aerului și îmbunătățirea 

asistenței medicale pe mapamond. Printre priorități se vor număra eliminarea graduală a 

cărbunelui la nivel mondial și oprirea despăduririi. /…/ 

Am examinat eforturile depuse și care urmează a fi depuse de patru state UE: Bulgaria, 

România, Grecia și Turcia [sic!]. /…/ 
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Trecând la România, ministerul de externe al țării a declarat că statul central-european s-

a „alăturat luptei contra schimbării climei și sprijină implementarea priorităților din 

domeniu la nivel regional, internațional și global”. 

Chiar și așa, România se clasează pe locul 30 în Indicele Performanței Schimbării Climei 

(CCPI) pe 2021 întocmit de Germanwatch, NewClimate Institute și Climate Action 

Network. Anul trecut România se afla pe locul 24. 

Institutul afirmă că, în ciuda potențialului ridicat al României în sectorul energiei 

regenerabile, „politicile slabe de susținere, combinate cu inconsecvențele legislative, tot 

continuă să obstrucționeze tranziția la o energie curată”. 

România – afirmă în continuare Institutul – „nu se deplasează în direcția corectă în ce 

privește reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră și utilizarea energiei”. /…/ 

Liderul COP26 a avertizat că a nu acționa acum împotriva schimbării climei va duce la 

consecințe „catastrofale” pentru planetă. 

„Nu cred că există vreun alt cuvânt mai potrivit”, a declarat Alok Sharma, ministrul 

britanic responsabil cu COP26. 

Avertismentul său pentru participanții la conferință, inclusiv Bulgaria, România, Grecia și 

Turcia, survine pe fondul unei îngrijorări mereu mai mari în privința schimbării climei. 

/…/ 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Miniştrii de Externe din Republica Moldova, Grecia, Italia şi India - 

invitaţi ai Reuniunii Anuale a Diplomaţiei Române 

Miniştrii de Externe din Republica Moldova, Grecia, Italia şi India sunt invitaţi ai Reuniunii 

Anuale a Diplomaţiei Române (RADR) şi vor avea intervenţii de la Bucureşti sau în format 

online, în cadrul evenimentului care se va desfăşura între 7 şi 9 septembrie. 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 septembrie 2021 30 

 

Tema ediţiei din acest an este "Acţiunea diplomaţiei pentru consolidarea rezilienţei 

României". Evenimentul, organizat conform tradiţiei în preajma Zilei Diplomaţiei 

Române, îi reuneşte, de data aceasta în format online, pe şefii misiunilor diplomatice şi 

ai oficiilor consulare ale României din străinătate, arată Ministerul Afacerilor Externe într-

un comunicat transmis duminică. 

 

Lucrările RADR vor fi conduse de către ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu. 

 

Invitaţii speciali ai ministrului Bogdan Aurescu pentru reuniunea din acest an sunt: 

ministrul Afacerilor Externe şi Integrării Europene al Republicii Moldova, Nicolae 

Popescu, care va fi prezent la Bucureşti în cadrul unei vizite oficiale; ministrul Afacerilor 

Externe al Republicii Elene, Nikos Dendias, care va efectua o vizită bilaterală în România; 

ministrul Afacerilor Externe şi al Cooperării Internaţionale al Republicii Italiene, Luigi Di 

Maio, care va transmite un mesaj video; ministrul Afacerilor Externe al Indiei, 

Subrahmanyam Jaishankar, ministrul Comerţului, Turismului şi Investiţiilor al Australiei, 

Dan Tehan, vicepreşedintele Comisiei Europene pentru democraţie şi demografie, 

Dubravka Suica, secretarul general al Organizaţiei pentru Securitate şi Cooperare în 

Europa (OSCE), Helga Schmid - care vor avea intervenţii live prin videoconferinţă şi 

secretarul general al Comunităţii Democraţiilor (CoD), Thomas Garrett, care va fi prezent 

fizic la Bucureşti. 

 

Tema principală a Reuniunii Anuale a Diplomaţiei Române este centrată în jurul 

conceptului de rezilienţă, având în vedere creşterea importanţei acesteia pe fondul 

pandemiei de COVID-19 şi al provocărilor post-pandemice tot mai numeroase, mai 

sofisticate şi mai eterogene. 

 

O atenţie specială va fi dedicată, de asemenea, analizării rolului consolidării 

multilateralismului în ansamblul măsurilor de adaptare la noul context geopolitic, 

importanţei procesului asociat Conferinţei privind Viitorul Europei sau cel privind 

NATO2030, precum şi asupra necesităţii concentrării eforturilor diplomaţiei române 

asupra unor teme emergente asociate tranziţiei digitale şi diplomaţiei climatice, creşterii 

rolului noilor tehnologii şi securităţii cibernetice. 
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Reuniunea Anuală a Diplomaţiei Române se organizează în mod tradiţional, în fiecare 

an, în jurul Zilei Diplomaţiei Române - care, începând cu anul 2005, este sărbătorită la 

data de 1 septembrie. 

 

Evenimentul oferă un prilej pentru realizarea unei evaluări a activităţii Ministerului 

Afacerilor Externe din ultimul an, dar şi analizării provocărilor cărora România trebuie să 

le facă faţă în viitor, ca urmare a evoluţiilor globale, transatlantice, europene şi regionale. 

Dezbaterile vizează, în egală măsură, şi identificarea oportunităţilor actuale sau 

emergente care trebuie valorificate, precum şi stabilirea principalelor direcţii de acţiune 

ale Ministerului Afacerilor Externe şi ale serviciului diplomatic, pe termen scurt şi mediu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Preşedintele Klaus Iohannis merge joi, în Elveţia, într-o vizită oficială 

Preşedintele Klaus Iohannis va efectua, joi, o vizită oficială în Confederaţia Elveţiană, la 

invitaţia omologului său, Guy Parmelin, anunță Administraţia Prezidenţială. 

Vizita se desfăşoară în cadrul dialogului bilateral constant la nivel înalt din ultimii ani, 

precum şi în contextul aniversării în acest an a 110 de ani de la stabilirea relaţiilor 

diplomatice dintre România şi Confederaţia Elveţiană. 

Cei doi şefi de stat vor avea consultări politice, dar și convorbiri despre consolidarea 

relaţiei bilaterale, inclusiv a cooperării economice, cu accent pe domeniul investiţiilor. 

Elveţia ocupă locul 10 în clasamentul investitorilor din România. 

Din perspectiva agendei europene, vor fi abordate cooperarea pentru combaterea 

efectelor pandemiei de COVID-19, cadrul relaţiilor dintre Uniunea Europeană şi 

Confederaţia Elveţiană, precum şi contribuţia elveţiană la fondul de coeziune al Uniunii, 

respectiv operaţionalizarea celei de-a doua tranşe financiare elveţiene, destinate 

reducerii disparităţilor economice şi sociale în Uniune, mai arată Administraţia 

Prezidenţială. 

 

 

https://www.presidency.ro/ro/media/vizita-oficiala-a-presedintelui-romaniei-klaus-iohannis-in-confederatia-elvetiana
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Discuţiile vor include și teme actuale de politică internaţională, cu accent pe evoluţiile 

politice şi de securitate din Vecinătatea Estică a Uniunii Europene, din regiunea 

Balcanilor de Vest, precum şi cooperarea româno-elveţiană în cadrul organizaţiilor 

internaţionale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


